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СТРАТЕГІЧНИЙ РЕСУРС ГАЛУЗІ І ПРОФСПІЛКИ

16 ЛИПНЯ – ДЕНЬ БУХГАЛТЕРА

Як уже повідомлялося, Комітет Верховної Ради
України з питань паливно-енергетичного комплексу,
ядерної політики та ядерної безпеки 12 липня 2018
року проводить комітетські слухання на тему «Ядерна
енергетика – виклики та перспективи».

Налаштованість зібрання – гострота постановки питань
про сучасний стан і  проблеми ядерної енергетики, які
зумовлені, найперше, заниженим тарифом на електроенер-
гію, і вимоги про виконання зобов’язань держави в особі
Кабінету Міністрів України (стаття 21 Закону України «Про
використання ядерної енергії та радіаційну безпеку») з роз-
витку цього базисного сектору економіки, належного забез-
печення матеріального благополуччя його працівників.
«Держава має розв’язати тарифний вузол, бо із ситуацією в
ядерній енергетиці тісно пов’язаний атомно-промисловий
комплекс, – наголошує у розмові з кореспондентом Голова
Атомпрофспілки України Валерій Матов. – Уранники та
ядерники знаходяться у єдиному технологічному ланцюжку.
Тому тариф атомної енергії повинен бути обгрунтованим і
достатнім, щоб його вистачило для ядерного палива,
виробленого з уранового  концентрату ДП «СхідГЗК».

На розвиток сказаного генеральний директор ДП
«Східний гірничо-збагачувальний комбінат» Олександр
Сорокін вважає, що комбінат і  НАЕК «Енергоатом» є страте-
гічними партнерами. «Ми виробляємо урановий концентрат
і завжди підтримуємо атомну Компанію у боротьбі за спра-
ведливий тариф. Ми прекрасно розуміємо, якщо буде на
достатньому рівні фінансове забезпечення ядерної генера-
ції, то всі структурні підрозділи ДП «СхідГЗК», яке, до речі, у
трьох містах уранового регіону є бюджетоутворюючим під-
приємством, функціонуватимуть нормально. Але Націо-
нальна комісія, що здійснює державне регулювання у сфе-
рах енергетики та комунальних послуг, розробила нову
методику у формуванні цін на ядерне паливо, що призведе
до погіршення загального стану ДП «СхідГЗК». Сформована
ціна 71 долар за кілограм виробленого концентрату, цифра,
взята зі «стелі», зовсім не враховує особливості, категорію
уранових родовищ в Україні. І тепер на комбінаті, просто
через розчерк пера НКРЕКП, є загроза, м’яко кажучи,
затримки виплати заробітної плати працівникам, а, по суті,
зупинення уранового виробництва взагалі. Тому, щоб мати
гарантований збут власного уранового концентрату, нам
потрібні довгострокові контракти, як було досі, і прийнятна
ціна, що включала б інвестиційну складову».

«Ще у листопаді 2016 року Кабінетом Міністрів України
була затверджена Концепція державної цільової економіч-
ної програми розвитку атомно-промислового комплексу на
період до 2020 року, – нагадав керівник ДП «СхідГЗК». –
Серед заходів, що передбачає документ, збільшення потуж-
ності виробництва концентрату природного урану для задо-
волення потреб атомних електростанцій. Це має відбутися
завдяки розширенню обсягів видобутку уранової руди в
результаті освоєння Новокостянтинівського і Апрелєвського
родовищ урану; реконструкції гідрометалургійного заводу;
збільшення ємності сховища для його відходів; реконструк-
ції об’єктів іонообмінних смол; впровадження на шахтах
прогресивних технологій переробки уранових руд метода-
ми купного та блокового вилуговування. У грудні 2017 року
урядом затверджено план заходів щодо реалізації вищеза-
значеної Концепції, згідно з якими вже цього року має бути
затверджена довгоочікувана Програма розвитку атомно-
промислового комплексу на період до 2020 року з певним
обсягом фінансування», – констатував Олександр Сорокін.
Він також додав, що «ще одним джерелом розвитку власних
потужностей ДП «СхідГЗК» може стати частина чистого при-
бутку, отриманого державним підприємством у процесі
діяльності. Сьогодні комбінат, який, до речі, ніколи не отри-
мував бюджетних коштів на свій розвиток, відраховує до
держбюджету податок на прибуток у розмірі 75%, що прак-
тично позбавляє його можливості розвиватися. Тому дуже
актуальним є вирішення питання про зменшення нарахуван-
ня на прибуток до 30% і вкладання його у розвиток власних
виробничих потужностей», – наголосив керівник державно-
го підприємства.

Робота не завжди помітна, але така важлива і клопітна
Великою мірою діяль-

ність Атомпрофспілки Ук-
раїни по захисту трудових
прав та інтересів працівни-
ків залежить  від компе-
тентності і сумління, відпо-
відальності і щоденної ко-
піткої праці профспілкових
бухгалтерів. Їхня робота є
невід’ємною складовою
успішної діяльності та ор-
ганізаційно-фінансового
зміцнення профспілки за-
галом, за що їм глибока
вдячність.

У день професійного свя-
та щиро вітаємо всіх спів-
спілчан, причетних до бух-
галтерської справи безпо-
середньо на підприємствах
і в організаціях, які обслуго-
вує профспілка. Бажаємо
всім вам, шановні, подаль-
шого професійного зро-
стання, міцного здоров’я,
миру і добра у родинах!

(Інтерв’ю за темою –
на 2-й стор.)

На фото: робоча зустріч Голови Атомпрофспілки України Валерія МАТОВА
з профспілковими бухгалтерами та членами Ревізійної комісії профспілки

«Становление работающей молодежи
на предприятии – наш приоритет»

– Организации моло-
дежи ППО ГП «ВостГОК»
уже 18 лет. Какова была
цель создания органи-
зации и реализованы ли
первоочередные зада-
чи?

– Целью создания ор-
ганизации молодежи было
и остается объединение
работающей молодежи,
содействие ее самореали-
зации, профессионально-
му и личностному росту.
Задачи и направления де-
ятельности формирова-
лись исходя из анализа
интересов, проблем и во-
просов работников наших

предприятий (в составе
ОМ не только молодежь ГП
«ВостГОК», но и других
подразделений, входящих
в обслуживание Восточ-
ной объединенной орга-
низации профсоюза). Мы
проводили анкетирование
молодых людей, семина-
ры, собрания и конферен-
ции. Таким образом и
определяются первооче-
редные задачи организа-
ции молодежи. В опреде-
ленное время они реали-
зовывались в разной сте-
пени. Важнейшими до-
стижениями считаю вне-
сение в Коллективный до-

говор раздела «Работа с
молодежью», а также вве-
дение в профсоюзные ор-
ганы всех уровней пред-
ставителей молодежи, где
они могут высказать свое
мнение, представлять ин-
тересы молодых и повли-
ять на решение различных
вопросов.

– Кристина, вы уже
два раза избирались
председателем Совета
организации молодежи
предприятия. Какой со-
зыв был тяжелее, какой
продуктивнее?

– Я в организации
профсоюзной молодежи с
самого начала, практиче-
ски с момента создания.
И, честно говоря, лично
для себя не делаю особен-
ного выделения своей
позиции – председатель
или нет. Важной в этой
работе является именно
продуктивность, вы метко
подобрали слово. Хотя,
безусловно, ответствен-
ности и забот в качестве
председателя гораздо
больше. В отношении
профсоюзной работы я,
наверное, перфекцио-
нистка, мне постоянно ка-
жется, что делается недо-
статочно. Можно сделать
больше, лучше, качествен-
нее, интереснее. Но, по-
жалуй, самое сложное
время именно сейчас –
много социально-эконо-
мических вопросов. А это
направление работы орга-
низации молодежи я счи-
таю одним из важнейших.
И еще, наверное, про-
изводственная деятель-
ность и обучение. Ведь мы
являемся организацией,
объединяющей работаю-
щую молодежь, и в первую
очередь заинтересованы в
становлении ее на пред-
приятии.

– Какие реализован-
ные молодежной проф-

структурой проекты счи-
таете самыми удачны-
ми, а какие сегодня –
еще в планах?

– Так как в состав орга-
низации входит молодежь
всех подразделений ГП
«ВостГОК», в том числе
удаленных – Ингульской,
Смолинской, Новокон-
стантиновской шахт, Дне-
продзержинского химиче-
ского завода, а также дру-
гих предприятий и органи-
заций, наиболее удачными
и интересными я считаю
проекты и мероприятия,
где мы можем собраться
все вместе. Это совмест-
ные семинары, конкурсы
КВН среди команд органи-
зации молодежи Восточ-
ной объединенной орга-
низации профсоюза и мо-
лодежный Форум. По-
следний стал уже традици-
онным ежегодным и люби-
мым нашей молодежью. В
рамках Форума проводят-
ся мероприятия различной
направленности: спортив-
ные, интеллектуальные,
творческие, развлекатель-
ные. Каждый участник мо-
жет проявить себя в их
подготовке и проведении.
А главное – это замеча-
тельная возможность для
общения. Ведь в этом и
есть основные задачи ор-
ганизации молодежи –
объединение и самореа-
лизация. В этом году Фо-
рум планируется провести
в новом месте. Пока не
буду открывать карты где
именно, но он обязательно
состоится.

– Кристина, по ва-
шему мнению, для мо-
лодежи предприятия
работа в организации —
это опыт, желание само-
выразиться, принести
пользу, достичь в буду-
щем карьерных успе-
хов?

Об активной жизненной позиции в производ-
ственной и общественной жизни, об этом и не толь-
ко – интервью газете председателя организации
молодежи первичной профсоюзной организации
ГП «ВостГОК» Кристины БЕЛОУС (на фото вверху – в
центре).

(Окончание на 2-й стр.)

Урядовий комітет із питань економічної, фінансової та
правової політики, розвитку паливно-енергетичного ком-
плексу, інфраструктури, оборонної та правоохоронної
діяльності схвалив техніко-економічне обґрунтування (ТЕО)
добудови енергоблоків №3 і №4 Хмельницької АЕС варті-
стю 72,44 млрд грн (у цінах на 5 травня 2017 року). Про це
повідомили в Міненерговугілля України. Згідно з ТЕО після
денонсування договору про добудову цих енергоблоків із
Росією єдиним варіантом, що забезпечує добудову в най-
коротші терміни при мінімізації витрат, є застосування
реакторної установки ВВЕР-1000 виробництва компанії
Skoda JS (Чехія). Електрична потужність двох енергоблоків
становитиме 2200 МВт, а річне виробництво електроенергії
двох енергоблоків – 16,226 млрд кВт-год. Терміни будів-
ництва – 84 місяці від початку робіт, а ймовірне введення в
експлуатацію енергоблока №3 – 2025 рік. Загальний стан
будівельної частини на момент припинення робіт енерго-
блока №3 – 75%, №4–28%.

УРАНОВЕ ВИРОБНИЦТВО – ОРГАНІЧНА
СКЛАДОВА ЯДЕРНОЇ ЕНЕРГЕТИКИ УКРАЇНИ

«Новація» НКРЕКП як загроза
стану ДП «СхідГЗК»

КЛЮЧОВІ АТОМНІ ОБ’ЄКТИ УКРАЇНИ

Схвалено ТЕО добудови двох
енергоблоків ХАЕС
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

16 ЛИПНЯ – ДЕНЬ БУХГАЛТЕРА СТРАТЕГІЧНИЙ РЕСУРС ГАЛУЗІ І ПРОФСПІЛКИ

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

– Все перечисленное. У
каждого свои приоритеты
в этой деятельности.
Плюс, как я уже сказала,
это возможность интерес-
ных знакомств и общения
со сверстниками, друзья-
ми, коллегами. Ведь кроме
наших внутренних меро-
приятий, организация мо-
лодежи ВООП активно уча-
ствует во всех, проводи-
мых Организацией мо-
лодежи Атомпрофсоюза
Украины. Кстати, более
чем успешно участвует. Не
могу не упомянуть еще раз
о занятом в этом году на
конкурсе КВН Атомпроф-
союза I месте командой
«ДиКаприо». По идее, ре-
бята завоевали для нас
право принимать следую-
щий конкурс КВН Атом-
профсоюза Украины. Если
все получится, поверьте,
это будет большим собы-
тием и праздником и для
организации молодежи, и
для нашего города.

– Как вы относитесь к
коммуникациям в со-
циальных сетях? Это
приемлемо и продук-
тивно для молодежного
профзвена сегодня? Ка-
кова информационная

политика вашей органи-
зации?

– Очень положительно
относимся. За такими ком-
муникациями будущее.
Информирование и обще-
ние в соцсетях удобно и
эффективно, особенно в
молодежной среде. Са-
мыми посещаемыми в
данный момент есть груп-
пы в Viber и Facebook, к
которым, кстати, может
присоединиться любой
член организации молоде-
жи. Например, в группе
Viber «Активисты органи-
зации молодежи ВООП»
мы размещаем и обсужда-
ем последние новости
Атомпрофсоюза, Восточ-
ной объединенной ор-
ганизации профсоюза,
предприятия, объявления,
поздравления и многое
другое. Пользуясь случа-
ем, приглашаю молодежь
присоединиться к этим
группам. Ведь чем больше
участников, тем интерес-
нее и разнообразнее об-
щение, тем шире круг
охвата информацией.

Хотя, я считаю, что мы
не используем всех воз-
можностей Интернета и
социальных сетей. В бли-
жайших планах — посвя-
тить обучение членов ор-
ганизации молодежи ин-

формационным и комму-
никационным техноло-
гиям.

– Кристина, кто-то
говорит, что молодеж-
ная политика – это то,
что должна делать сама
молодежь, кто-то счита-
ет, что нужны всякие
квоты и льготы для мо-
лодежи, кто-то вообще
против какого-то особо-
го выделения молоде-
жи. А как думаете вы?

– Не соглашусь ни с
одним из этих мнений.
Молодежная политика –
это система социальных,
организационных, право-
вых и иных мер, направ-
ленных на поддержку мо-
лодых граждан в целях их
становления и развития.
Включать должна далеко
не только квоты и льготы.
И реализовываться она
должна в стране на всех
уровнях и в первую оче-
редь – государственном. К
сожалению, у нас пока
такой подход отсутствует.
Отсюда и имеем массо-
вый отток молодой, энер-
гичной, трудоспособной,
квалифицированной рабо-
чей силы из страны. 

Елена МАЛООК
Фото на 1-й стр.

Николая ВАРЧИНОГО

«Становление работающей молодежи
на предприятии – наш приоритет»

Робота не завжди помітна,
але така важлива і клопітна

Мабуть, не всім  фахів-
цям пощастило мати про-
фесійне свято, яке відзна-
чається двічі на рік. Одна з
цих професій – бухгалтер.

В Україні День бухгалте-
ра відзначається з 2004
року. Дата святкування
вибрана на честь дня при-
йняття Закону України «Про
бухгалтерський облік та
фінансову звітність в Ук-
раїні» (16 липня 1999 року),
враховуючи значний внесок
працівників бухгалтерських
служб у розвиток фінансо-
во-господарської діяльно-
сті підприємств, установ і
організацій, зростання на-
ціональної економіки.

Про престиж професії
бухгалтера свідчить наяв-
ність Міжнародного дня
бухгалтера, який відзнача-
ється 10 листопада.

Не секрет, що фінансо-
ва діяльність організаційних
ланок Атомпрофспілки Ук-
раїни має свої особливості.
Про це та інші питання по-
говоримо з Аллою Семе-
новою, головним бухгалте-
ром Чорнобильської об’єд-
наної організації, членом
Ревізійної комісії профспіл-
ки, учасником ліквідації на-
слідків Чорнобильської ка-
тастрофи.

– Алло Костянтинів-
но, як довго ви займаєте-
ся своєю професійною
діяльністю?

– Майже 44 роки. А все
почалося з навчання у Дро-
гобицькій рахунково-бух-
галтерській школі управлін-
ня підготовки кадрів рахун-
кових працівників Централь-
ного статистичного управ-
ління при Раді Міністрів
СРСР. Після її закінчення от-
римала кваліфікацію «бух-
галтер виробничого під-
приємства» та розпочала
свій трудовий шлях на по-
саді товарознавця однієї з
військових частин. З кож-
ним роком набувала досві-
ду роботи, старалася підви-
щити свої знання. Минав
час, змінювалися вимоги до
бухгалтерського обліку, з’я-
вилися нові види обробки
інформації та ін. Тому, щоб
відповідати віянням часу, у
1984 році закінчила Сам-
бірський технікум механіза-
ції обліку ЦСУ УРСР та отри-
мала кваліфікацію техніка з
механізації бухгалтерсько-
го обліку.

– Як ви опинилися у
Чорнобильській зоні від-
чуження?

– Якщо двома словами,
без пафосу, то хотіла себе
випробувати у надзвичай-
ній ситуації. Я багато часу
займалася спортом, ходила
в туристичні походи, побу-
вала в багатьох куточках
колишнього СРСР та в різ-
них ризикових обставинах.
Хотілося знати на що я
спроможна? Ну ще, мабуть,
зміни в житті, новий колек-

тив, нові можливості, це теж
притягувало. І ось з 1987
року я працюю постійно в
зоні відчуження. У ті бурем-
ні роки влаштуватися тут за
посадою бухгалтера було
майже неможливо. Були
потрібні, найперше, зви-
чайні працівники робітни-
чих спеціальностей та об-
слуговуючий персонал.
Проте першим робочим
місцем у зоні відчуження
була посада комірника під-
приємства засобів диспет-
черсько-технологічного
управління ВО «Комбінат».
Згодом перейшла на поса-
ду бухгалтера підприєм-
ства теплових та енерге-
тичних мереж. Відтоді своїй
професії не «зраджувала».
Постійні реорганізації під-
приємств зони відчуження,
найчастіше, змушували
просто їх змінювати, або
змінювалися записи у тру-
довій книжці «у зв’язку з
перейменуванням підпри-
ємства».

Роботи за фахом, як
завжди, було багато. По-
стійні зміни законодавства
України, грошові реформи,
введення нових видів обліку,
їх автоматизація, втілення
комп’ютерних програм –
усе це не дозволяло роз-
слаблятися та змушувало
постійно підвищувати свій
професійний рівень.

– А коли почали пра-
цювати у профспілці?

– З перших днів роботи
в зоні відчуження я була
членом профспілки, як і інші
працівники. А потім, після
заснування Атомпроф-
спілки України, стала чле-
ном цієї профспілкової ор-
ганізації. Завжди брала
активну участь у роботі пер-
винних профспілкових ор-
ганізацій підприємств, на
яких працювала. Після пе-
реобрання лідерів Чорно-
бильської територіальної
організації профспілки у
2007 році мені запропону-
вали, спочатку на умовах
цивільно-правової угоди, а
потім на постійній основі,
займатися веденням бух-
галтерського обліку у проф-
спілковій організації. Спо-
чатку не думала, що це на-
довго, але…

– Алло Костянтинівно,
на ваш погляд, чим від-
різняється робота бух-
галтера на підприємстві
від такої роботи у проф-
спілковій організації?

– Є певні відмінності.
Все-таки громадська орга-
нізація не є виробничим під-
приємством. Тут є особли-
вості ведення бухгалтерсь-
кого обліку як у неприбутко-
вій організації, який має
забезпечити своєчасне і
точне відображення фінан-
сово-господарської діяль-
ності організацій, забез-
печити систематичний кон-
троль за виконанням кошто-

рисів, сприяти дотриманню
фінансової дисципліни та
збереженню грошових кош-
тів і матеріальних цінностей.
Довелося глибше вивчати
статутні документи, доку-
менти з діловодства проф-
спілкових організацій. Ба-
гато часу приділяється на-
данню консультацій та прак-
тичній допомозі головам 9
первинних профспілкових
організацій, членам ревізій-
них комісій, зонних підпри-
ємств у складанні фінансо-
вих документів, включаючи
Чорнобильську об’єднану
організацію. Крім того, у
профспілковій організації
багато напрямів роботи,
притаманних лише їй,– це і
культурно-масова, спортив-
на та оздоровча робота, що
потребує певних знань.

Усе це ускладнюється в
умовах постійних змін зако-
нодавства України, особли-
во податкового. Справ бу-
ває багато і, м’яко кажучи,
доводиться залишатися на
роботі й увечері та «прихоп-
лювати» вихідні дні. Добре,
що вахтовий метод роботи
у зоні відчуження дозволяє
це здійснювати.

Дуже велику допомогу
надають семінари, які орга-
нізовує та проводить Вла-
дислав Першин, головний
бухгалтер Атомпроф-спіл-
ки. На цих семінарах, до
проведення яких залу-
чаються провідні фахівці
держави, є можливість от-
римати нові знання, поспіл-
куватися з такими само
бухгалтерами профспілко-
вих організацій, обмінятися
досвідом. Ще однією допо-
могою в роботі є участь у
роботі Ревізійної комісії
профспілки, бо під час пла-
нових перевірок можна
подивитися на стан справ у
інших організаціях, запобіг-
ти типовим помилкам, та й
знову-таки обмінятися знан-
нями, досвідом, який ніколи
не буває зайвим.

Робота бухгалтера в
профспілці накладає вели-
ку відповідальність за стан
справ, тому ми всі повинні
мати відповідні знання та
орієнтуватися у змінах, що
відбулися останнім часом у
законодавстві.

– Що ви побажаєте
своїм колегам напередод-
ні професійного свята?

– Хочу побажати всім
успіхів і професіоналізму,
великого щастя та родин-
ного благополуччя! Нехай
робота завжди приносить
вам радість і справжнє
задоволення! А ще профе-
сійне – щоб у вас постійно
збігався дебет з кредитом!

Зі святом вас, шановні
колеги!

Розмовляв
Геннадій

МИХАЙЛЮК,
провідний експерт

Чорнобильської ООП

ЧОРНОБИЛЬСЬКІ ПРІОРИТЕТИ

Кон курс про фе сій -
ної май стер нос ті се ред
стар ших опе ра торів ре -
ак тор но го від ді лен ня
(СОРВ) від був ся в ре ак -
тор но му це ху №2 (РЦ-2)
Рів нен ської АЕС. Участь у
ньо му взя ли п’ятеро пра -
ців ни ків ві ком до 35 ро ків
включ но. Кон кур си проф -
май тер нос ті се ред мо ло ді

про во дять ся що ро ку від по -
від но до Ко лек тив но го до -
го во ру за вісь мо ма спе ці -
аль нос тя ми. Кож но го ро ку
ці спе ці аль нос ті мо жуть
змі ню ва ти ся. Без по се ред -
ньою ор га ні за ці єю кон кур -
сів зай ма єть ся нав чаль но-
тре ну валь ний центр та під -
роз ді ли і це хи, в яких ор га -
ні зо ву єть ся та ке зма ган ня.
Кон кур си про хо дять під
егідою ад мі ніс тра ції, пер -
вин ної проф спіл ко вої ор -
га ні за ції та ор га ні за ції мо -
ло ді ППО РА ЕС. Що ро ку
во се ни на май дан чи ку од -
ні єї з АЕС про во дять ся
кон кур си проф май стер -
нос ті се ред мо ло ді НА ЕК
«Енер го атом»: пе ре мож ці
в усіх вось ми спе ці аль нос -
тях на міс цях зма га ють ся зі
сво ї ми ко ле га ми з ін ших
стан цій. 

Стар ші опе ра тори РЦ-2
Ген на дій Паш ко, Ва дим
Ме ди чен ко, Ві та лій Ма ко -
вець кий, Юрій Ан то нов та
Олександр По ля ков ма ли
про де мон стру ва ти свої
знан ня у двох етапах кон -
кур су: те о ре тич но му і прак -
тич но му. 

«Те о ре тич на час ти на
вклю ча ла в се бе всі пи тан -
ня, які є в об ся зі знань
стар ших опе ра торів, як
фун да мен таль ні знан ня,
так і знан ня пра вил по жеж -
ної, ра ді а цій ної без пе ки,
охо рони пра ці, в то му чис лі
і пра ви ла тех ніч ної ек сплу -
а та ції. Всьо го 183 пи тан -
ня», – роз по ві дає зас туп -
ник на чаль ни ка РЦ-2 по ро -
бо ті з пер со на лом Юрій Ал -
фе ров. 

На прак тич но му етапі
учас ники ма ли опи сати на
па пе рі, як здій сню єть ся пе -

ре хід на ре зер вний мас ло -
о хо лод жу вач. Це стан дар -
тна про це ду ра, яка ви ко ну -
єть ся що ро ку. Тож стар ші
опе ра тори доб ре з нею
зна йо мі. 

От же, при зо ві міс ця
роз по ді ли ли ся та ким чи -
ном: пер ше міс це – Ва дим
Ме ди чен ко. Дру ге – Олек-
сандр По ля ков і тре тє –
Ген на дій Паш ко.

«Хлоп ці мо лод ці. По ка -
за ли ви со кий рі вень знань
в усіх сфе рах. То му вра -
жен ня ду же по зи тив ні. Вва -
жаю, що нам вза га лі мо -
мент про ве ден ня та ких за -
хо дів ду же важ ли вий, щоб
зна ти, який рі вень пер со -
на лу, ви би ра ти кра щих, для
то го, щоб во ни мог ли в
май бут ньо му прог ре су ва -
ти», – ка же зас туп ник го -
лов но го ін же не ра стан цій з
ек сплу а та ції енер гоб локів
№3,4 Ігор Куз миць кий. 

Про те, що це дій сно
так і прог ре єс є, свід чать
фак ти. Кіль ка ро ків то му
пра ців ник РЦ-2 Ро ман Ге -
ра си мюк брав участь у кон -
кур сі се ред опе ра торів та
пе ре міг на рів ні НА ЕК
«Енер го атом». Піс ля цьо го
пра ців ни ка під ви щи ли до
стар шо го опе ра тора. Зго -
дом він прой шов під го тов -
ку в ре зерв на ін же не ра. 

Мож ли вість пов то ри ти
ус піх ко ле ги є і у Ва ди ма
Ме ди чен ка. Він, як пе ре мо -
жець, пред став ля ти ме Рів -
нен ську АЕС на кон кур сі
проф май стер нос ті се ред
СОРВ всіх АЕС НА ЕК «Енер -
го атом». Во се ни цей кон -
курс прой де на ба зі Хмель -
ниць кої АЕС в м. Не ті шин.

Іванна БУ РА КО ВА
Фо то ав то ра

Конкурси – твій вибір зростання
Уперше елек трич-

ний цех За по різь кої АЕС
про вів кон курс про фе -
сій ної май стер нос ті в га -
лу зе во му тре на жер но му
ком плек сі під го тов ки
ре мон тно го пер со на лу.
Кон курс від був ся се ред
елек тро мон терів – ка -
бель ни ків, які пре тен ду -
ють на під ви щен ня роз -
ря ду.

У прог ра мі кон кур су –
те о рія і прак ти ка. На під го -
тов ку да єть ся дві го ди ни
та од на ко ві для всіх пи тан -
ня. Пе ред ви ко нан ням
прак тич но го зав дан ня, ко -
жен учасник про хо дить ін -
струк таж з тех ні ки без пе -
ки. Цьо го ро ку те ма прак -
тич но го зав дан ня – об роб -
лен ня шес ті кі ло воль тно го
си ло во го ка бе лю. Ви ко -
нан ня про хо дить під ке рів -
ниц твом ін струк то ра і ко -
жен учасник оз ву чує всі дії,
які ви ко нує. Кон кур сна ко -
мі сія оцінює якість і швид -
кість.

За під сум ка ми кон кур -
су 1 міс це в кон кур сі проф -
май стер нос ті зай няв елек -
тро монтер ЕЦ Олексій
Шев чук. 2 та 3 міс це – у
елек тро мон тера Ві та лія
Сват ко та Олек сандра Со -
ви від по від но.

Президент України Петро Порошенко
підписав Указ «Про додаткові заходи з
відродження територій, що зазнали
радіоактивного забруднення внаслідок
Чорнобильської катастрофи, із соціаль-
ного захисту постраждалих осіб, без-
печного поводження з радіоактивними
відходами» №196/2018.

Указ підготовлено за результатами
наради, що відбулася 26 квітня 2018 року,
в ході робочої поїздки глави держави на
Чорнобильську АЕС. Згідно з Указом
Кабінет Міністрів України має створити
умови для розвитку та відродження тери-
торій, що зазнали радіоактивного забруд-
нення, у тому числі в рамках утвореного
Чорнобильського радіаційно-екологічно-
го біосферного заповідника.

Уряду доручено законодавчо врегу-
лювати проблемні питання правового
режиму територій, що зазнали радіо-
активного забруднення, та розглянути

доцільність подальшої дії встановлених
обмежень і заборон на здійснення видів
діяльності на таких територіях, а також
забезпечити підтримку безпосередньо
розвитку самого Чорнобильського
радіаційно-екологічного біосферного
заповідника через визначення особли-
востей його управління та функціону-
вання.

Особливої уваги в Указі приділено
заходам щодо соціального захисту
постраждалих внаслідок Чорнобильської
катастрофи. Уряд має вирішити питання з
підвищення розміру пенсій по інвалідно-
сті для осіб з числа учасників ліквідації
аварії на ЧАЕС і пенсій у зв’язку з втратою
годувальника з числа ліквідаторів.

Також Указ спрямований на вдоскона-
лення державної політики у сфері повод-
ження з радіоактивними відходами та
перетворення об’єкта «Укриття» на еко-
логічно безпечну систему.
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Держава має підвищувати соціальну захищеність громадян і справедливість при виконанні нею своїх соціальних зобов’язань

ПРОФСПІЛКОВИЙ ЛІДЕР – ТОЙ, КОМУ ДОВІРЯЮТЬ

У Карпатах нарощу-
ються масові суцільні ви-
рубки лісів, стримується
розширення природоохо-
ронних територій, із пору-
шенням екологічних норм
здійснюється безсистем-
на рекреаційна забудова
унікальних природних еко-
систем у високогір’ї Кар-
пат тощо. У цьому контекс-
ті в громадськості викли-
кає особливе занепокоєн-
ня, для прикладу, ситуація
на Драгобраті та перспек-
тиви масштабного споруд-
ження курорту «Свидо-
вець».

Важливий внесок у роз-
в’язання цих проблем на-
лежить нараді, яка відбу-
лася 29 вересня 2017 року
в м. Івано-Франківськ під
головуванням Президента
України Петра Порошенка,
на якій критично розгляну-
то та прийнято важливі
рішення щодо реформу-
вання лісового господар-
ства, вдосконалення дер-
жавної екологічної політи-
ки та розвитку природно-
заповідного фонду Украї-
ни. За результатами нара-
ди вийшов Указ Президен-
та України від 21 листопа-
да 2017 року №281/2017
«Про додаткові заходи
щодо розвитку лісового
господарства, раціональ-
ного природокористуван-
ня та збереження природ-
но-заповідного фонду», у
якому за нашою пропози-
цією доручено Кабінету
Міністрів України забезпе-
чити реалізацію положень
Рамкової конвенції про
охорону та сталий розви-
ток Карпат та протоколів
до неї.

Запровадження в жит-
тя вимог цих законів дасть
змогу розв’язати в Карпа-
тах багато екологічних та
соціально-економічних проб-
лем. Ідеться, насамперед,
про зменшення суцільних
вирубок лісів у горах, не-
допущення передачі лісів у
концесію, масштабного
будівництва на гірських
річках гідроелектростан-
цій та освоєння родовищ
поліметалічних руд у зоні
розташування природо-

охоронних територій та ту-
ристично-рекреаційних
центрів, зокрема в межах
Рахівського району За-
карпатської області тощо.

Для реалізації цих зав-
дань нами, за сприяння
народного депутата Ми-
хайла Довбенка, запропо-
новано включити до зако-
нопроекту «Про внесення
змін до деяких законів Ук-
раїни щодо посилення дер-
жавних гарантій для гірсь-
ких та високогірних насе-
лених пунктів» (реєстрацій-
ний №7038 від 23.08.2017
р.) комплекс дієвих еколо-
го-економічних механізмів
для забезпечення сталого
розвитку гірських населе-
них пунктів та збереження
природних екосистем у
зоні їх розташування.

Визначити принципи
та пріоритети державної

гірської політики
Так, до статті, яка виз-

начає принципи державної
гірської політики, законо-
проекту запропоновано
дописати, що «метою дер-
жавної гірської політики є
створення умов для стало-
го розвитку гірських насе-
лених пунктів шляхом
запровадження податко-
вих, митних й інших пільг,
створення сприятливого
інвестиційного клімату для
реалізації економічних та
соціальних програм, забез-
печення збереження еко-
логічно вразливих гірських
екосистем».

Серед передбачених у
законопроекті пріоритетів
державної підтримки роз-
витку гірських населених
пунктів має бути розвиток і
розбудова туристично-ре-
креаційної інфраструктури
та пріоритетність фінансу-
вання установ природно-
заповідного фонду, розви-
ток екологічно нешкідли-
вих виробництв, глибока
переробка деревини та
дикоростучих плодів, ягід
та грибів, заборона суціль-
них вирубок лісів у горах
та запровадження еколо-
гічно безпечних техноло-
гій в лісозаготівлях, недо-
пущення розвитку гірничо-
добувної промисловості в

зоні розташування приро-
доохоронних та рекреацій-
но-курортних територій
тощо.

Забезпечити розвиток
природно-заповідного

фонду, вирішення
питання соціально-

економічного захисту
працівників

До актуальних екологіч-
них проблем, які останнім
часом привертають дедалі
більшу увагу громадсько-
сті, належить організація
роботи зі збереження та
сталого використання при-
родоохоронних територій,
приведення екологічного
законодавства до європей-
ських стандартів. І це не

випадково, адже заповідна
справа зараз переживає
чималі труднощі, які загро-
жують не тільки погіршен-
ням стану збереження уні-
кальних природних цінно-
стей, а й знищенням ба-
гатьох природних екоси-
стем та рідкісних видів рос-
лин і тварин. Відсоток при-
родоохоронних територій в
Україні втричі менший, ніж
у середньому в європей-
ських країнах. І це саме
тоді, коли площі сміттєзва-
лищ є більшими, ніж тери-
торії природно-заповідно-
го фонду.

Незважачи на це, в Кар-
патському регіоні зірвано
виконання вимог Закону
України «Про мораторій на
проведення суцільних ру-
бок на гірських схилах в
ялицево-букових лісах Кар-
патського регіону», відпо-
відно до якого (ще до 2005
р.) рівень заповідності, як у
більшості гірських регіонах
світу, тут мав бути доведе-
ний до 20 відсотків. У зв’яз-
ку із цим необхідно, як це
передбачається Законом
України «Про основні заса-
ди (стратегію) державної
екологічної політики Ук-
раїни на період до 2020
року» та відповідною Дер-
жавною стратегією регіо-
нального розвитку, забез-
печити розширення приро-
доохоронних територій до
середнього рівня європей-
ських країн.

По-дру ге, в най ко рот ші
тер мі ни роз ро би ти та прий -
ня ти Дер жав ну прог ра му
роз вит ку при род но-за по -
від ної спра ви в Ук ра ї ні, пе -
ред ба чив ши в ній не об хід -

не фі нан су ван ня та ма те рі -
аль но-тех ніч не за без пе -
чен ня за по від ни ків та на ці -
о наль них при род них пар -
ків в Ук ра ї ні.

По-тре тє, пот ре бу ють
не від клад но го вре гу лю -
ван ня пи тан ня ви лу чен ня
та на дан ня в ко рис ту ван ня
ус та но вам при род но-за -
по від но го фон ду зе мель -
них ді ля нок, виз на чен ня
пра во во го ста ту су те ри то -
рій, які пе ре да ють ся бі ос -
фер ним за по від ни кам та
на ці о наль ним при род ним
пар кам без ви лу чен ня у
зем ле ко рис ту ва чів, проб -
ле ми спро щен ня про це ду -
ри на дан ня лі мі тів та доз -
во лів на ви ко рис тан ня при -

род них ре сур сів у ме жах
при ро до о хо рон них те ри -
то рій для пот реб міс це во го
на се лен ня, вдос ко на лен ня
сис те ми дер жав но го уп -
рав лін ня ус та но ва ми при -
род но-за по від но го фон ду
та дер жав но го кон тро лю
за їх ді яль ніс тю то що.

По-чет вер те, не об хід -
но, не зво лі ка ю чи, ви рі ши -
ти пи тан ня під ви щен ня рів -
ня оп ла ти пра ці пра ців ни -
ків ус та нов при род но-за -
по від но го фон ду, які, охо -
ро ня ючи уні кальні при род -
ні та куль тур ні цін нос ті сві -
то во го зна чен ня, от ри му -
ють чи не най мен шу в бюд -
жет ній сфе рі Ук ра ї ни за ро -
біт ну пла ту.

Пот ріб но вжи ти до дат -
ко вих за хо дів що до ім пле -
мен та ції єв ро пей ських ста-
н дар тів, го лов ним чи ном
ди рек тив Єв ро со ю зу про
за хист ди ких пта хів
(№02009/147/00) (Пта ши -
на ди рек ти ва) та про збе ре -
жен ня при род но го се ре до -
ви ща іс ну ван ня ди кої фло -
ри і фа у ни (№092/43/00)
(Осе лищна ди рек ти ва), які
є го лов ни ми при ро до о хо -
рон ни ми нор ма тив но-пра -
во ви ми ак та ми в кра ї нах
Єв ро со ю зу. 

На розв’язання цих
проб лем спря мо ва но та кож
роз роб ле ний не що дав но
на род ним де пу та том Ук ра -
ї ни Пав лом Дзюб ли ком,
спіль но зі мною та ін ши ми
фа хів ця ми, про ект за ко ну
«Про вне сен ня змін до За -
ко ну Ук ра ї ни «Про при род -
но-за по від ний фонд Ук ра ї -
ни» та ін ших за ко но дав чих
ак тів Ук ра ї ни із пи тань охо -
рони при род но-за по від но -

го фон ду Ук ра ї ни (ре є-
страційний № 7510 від
19.01.2018 р.). Цим за ко но -
ноп ро ек том ок ре мо пе ред -
ба ча єть ся вне сен ня змін і
до роз ді лу За ко ну Ук ра ї ни
«Про при род но-за по від ний
фонд Ук ра ї ни», який виз на -
чає еко но мічне за без пе -
чен ня ор га ні за ції і фун кці о -
ну ван ня при род но-за по від -
но го фон ду.

Так, зап ро по но ва но до
стат ті 44, яка виз на чає еко -
но мічні за со би за без пе -
чен ня ор га ні за ції та фун -
кці о ну ван ня при род но-за -
по від но го фон ду, вклю чи ти
час ти ну, яка пе ред ба чає
ство рен ня у зо ні роз та шу -
ван ня те ри то рій та об’єк тів
при род но-за по в ід но го
фон ду за галь но дер жав но -
го та між на род но го зна -
чен ня, при ваб ли во го ін -
вес ти цій но го клі ма ту та за-
п ро вад жен ня еко ло гічно
без печ них ме то дів гос по -
да рю ван ня, у то му чис лі на
за са дах дер жав но-при ват -
но го пар тнер ства.

Крім то го, до стат ті 46, в
якій виз на ча ють ся ме ха ніз -
ми фі нан су ван ня за хо дів,
пов’язаних із фун кці о ну ван -
ням те ри то рій та об’єк тів
при род но-за по від но го фон- 
ду, де та лі зу ють ся пи тан ня
оп ла ти пра ці та фі нан су -
ван ня про ве ден ня спе ці -
аль них за хо дів, спря мо ва -
них на за по бі ган ня зни щен -
ню та пош код жен ню при -
род них ком плек сів при род -
но-за по від но го фон ду,
особ ливо збе ре жен ня при -
род них об’єк тів Всес віт ньої
спад щи ни ЮНЕСКО.

На заз на че ні ці лі, а та -
кож для ре а лі за ції про ек тів
зі ста ло го роз вит ку при -
лег лих до них ре гі о нів зап -
ро по но ва но спря мо ву ва ти
у прі о ри тет но му по ряд ку
кош ти Дер жав но го фон ду
ре гі о наль но го роз вит ку та
між на род ної фі нан со вої
до по мо ги.

Ок ре мою час ти ною до
ці єї стат ті зап ро по но ва но
за пи са ти, що «Оп ла та пра -
ці пра ців ни ків при ро до о хо -
рон них ус та нов по вин на
за без пе чу ва ти дос тат ні ма -
те рі аль ні умови для на леж -
но го ви ко нан ня служ бо вих
обов’яз ків, спри я ти уком -

плек ту ванню при ро до о хо -
рон них ус та нов ком пе тен -
тни ми і дос від че ни ми кад -
ра ми, сти му лю ва ти їх сум -
лін ну та іні ці а тивну пра цю.
За ро біт на пла та осіб при -
ро до о хо рон них ус та нов
скла да єть ся з по са до вих
ок ла дів, пре мій, над ба вок
за вис лу гу ро ків, за ро бо ту
в поль о вих умовах, за ви ко -
нан ня ро бо ти вах то вим ме -
то дом, ін ших над ба вок та
доп лат, кош тів на прид бан -
ня фор ме но го та спе ці аль -
но го одягу, роз мір та по ря -
док яких виз на ча ють ся Ка -
бі не том Мі ніс трів Ук ра ї ни».

У ци ві лі за ції ін шо го
шля ху, ніж до сяг ти

гар мо нії між лю ди ною
і при ро дою,

прос то не іс нує
На за вер шен ня на га да -

є мо, що від по від но до Кон -
вен ції про охо рону бі о ло -
гіч но го різ но ма ніт тя, Рам -
ко вої кон вен ції про охо -
рону та ста лий роз ви ток
Кар пат, прог рам них до ку -
мен тів ЮНЕСКО, при ро до -
о хо рон ні те ри то рії, особ -
ливо бі ос фер ні за по від ни -
ки, пок ли ка ні ви ко ну ва ти
роль мо дель них те ри то рій
для збе ре жен ня бі о різ но -
ма ніт тя та ста ло го роз вит -
ку, де ма ють від праць о ву -
ва ти ся най більш прий нят ні
ва рі ан ти з ура ху ванням ре -
гі о наль них особ ли востей,
збе ре жен ня та ра ці о наль -
но го ви ко рис тан ня при -
род них еко систем.

В умовах за гос трен ня
еко ло гічної кри зи, про яку
ще раз особ ливо на го ло ше -
но на са мі ті зі ста ло го роз -
вит ку, що від був ся у рам ках
70-ї се сії Ге на сам блеї ООН у
Нью-Йор ку 25–27 ве рес ня
2015 ро ку та на Па ризь кій
кон фе рен ції з пи тань клі ма -
ту, — в ци ві лі за ції ін шо го
шля ху, ніж до сяг ти гар мо нії
між лю ди ною і при ро дою,
прос то не іс нує.

Федір ГАМОР,
заступник директора

Карпатського
біосферного запо-

відника, доктор біоло-
гічних наук, професор,

заслужений приро-
доохоронець України

(спеціально для
«Атомника України»)

Реалізувати вимоги Карпатської конвенції
Виповнюється двадцять років, як на міжнародній

науково-практичній конференції «Карпатський регіон і
проблеми сталого розвитку», з нагоди 30-річчя ство-
рення Карпатського заповідника (м. Рахів, 1998 р.), в її
резолюції нами записано: «З метою створення   міжна-
родного правового поля в галузі збереження природи
та соціально-економічного розвитку країн Карпатського
регіону, урядам цих країн розробити і прийняти
Карпатську конвенцію сталого розвитку».

А завдяки зусиллям українського уряду із реалізації
цієї ідеї Польща, Румунія, Сербія і Чорногорія,
Словаччина, Угорщина, Україна та Чехія на 5-й
Пан’європейській конференції міністрів охорони навко-
лишнього середовища «Довкілля для Європи» (2003 р.)
у Києві підписали Рамкову конвенцію про охорону та
сталий розвиток Карпат. Її, а також протоколи до неї
«Про збереження та стале використання біологічного та
ландшафтного різноманіття» (2009 р.), «Про стале
управління лісами» (2012 р.) та «Про сталий туризм»
(2017 р.) ратифіковано законами України, які зараз, на
жаль, практично не виконуються.

ПРИРОДНО-ЗАПОВІДНА ДІЯЛЬНІСТЬ: РОЗВ’ЯЗАННЯ ПРОБЛЕМ НА ЧАСІ

Проф со юз се год ня, по -
жа луй, един ственная об -
щес твен ная ор га ни за ция,
ко то рая спо соб на на де ле
за щи щать ин те ре сы и пра ва
ра бот ни ков про из вод ствен -
но го пред при я тия. Пред се -
да тель проф со юз но го ко -
ми те та це ха де зак ти ва ции

Запорожской АЭС На талья
Ша бар шо ва на де ет ся, что и
в бу ду щем проф со ю зы не
толь ко сох ра нят на ра бо тан -
ный ав то ри тет, но и су ме ют
ук ре пить его и под нять на
но вый уровень.

– Для этого есть все
пред по сыл ки, – уве рена
она. – В проф со юз ном ко -
ми те те ква ли фи ци ро ван -
ные спе ци а лис ты. Со зна -
ни ем де ла они мо гут от ста -
и вать ин те ре сы тру до во го
кол лек ти ва, ре шать воп ро -
сы, свя зан ные с его со ци -
аль ным раз ви ти ем. Этому
спо соб ству ет кон струк тив -
ный ди а лог с ад ми нис тра -
ци ей стан ции и Ком па нии.

Проф со юз ный ко ми тет
це ха вклю ча ет в се бя 13 че -
ло век. Это ак тив ные и це ле -
ус трем лен ные лю ди. Они
вы пол ня ют свои обя зан -
ности на об щес твен ных на -
ча лах, за час тую жер твуя
лич ным вре ме нем. Все ре -
ше ния при ни ма ют ся кол ле -
ги аль но. Это поз во ля ет по -
вы сить от вет ствен ность
каж до го чле на цех ко ма за
ре зуль тат. Од на из ос нов -
ных за дач, сто я щих пе ред
цех ко мом – за щи та со ци -
аль но-тру до вых прав и ин -
те ре сов чле нов проф со ю за.
Так как все ми нап рав ле ни я -
ми за ни мать ся од нов ре -
мен но не воз мож но, бы ло

при ня то ре ше ние соз дать
раз ные ко мис сии.  Это поз -
во ля ет глуб же вник нуть в
суть пос тав лен ной за да чи и
на ра бо тать опыт. 

Бла го да ря сла жен ной
ра бо те цех ко ма, кол лек тив
це ха де зак ти ва ции стал
боль ше до ве рять проф со -
юз но му дви же нию. Ес ли в
пер вый год ра бо ты но во го
сос та ва пер со нал об ра щал -
ся в цех ком толь ко по по во -
ду пу тё вок, по лу че ния ссуд
и ма те ри аль ной по мо щи, то
се год ня это и воп ро сы про -
из вод ствен но го ха рак те ра,
тру да. 

Цех ком ак тив но ра бо та -
ет в раз ных нап рав ле ни ях.

Нап ри мер, в прош лом го ду
кол лек тив за нял вто рое
мес то в смот ре-кон кур се
«Мы так жи вем, ра бо та ем и
от ды ха ем». Ус пеш но  про -
вел тан це валь ный флэш моб
сов мес тно с УТЦ и ЦХО. 

За ме ча тель но про хо дят
в це хе ве че ра от ды ха. Тра -
ди ци он но Дед Мо роз  поз -
драв ля ет де тей ра бот ни ков
це ха с но во год ни ми праз -
дни ка ми. 

В этом го ду ин те рес но
про ве ли День семьи – с вы -
ез дом в лес, на Ка мен ско-
Днеп ров скую ко нюш ню. Ве -
се ло прош ли со рев но ва ния
«Па па, ма ма, я – друж ная
семья».

Не за бы ты и пен си о не -
ры. В куль тур но-де ло вом
цен тре ЗА ЭС для   них про -
во дят встре чи, поз драв ля -
ют юби ляров,  по мо га ют
тем, кто нуж да ет ся в по мо -
щи. Цех так же ока зы вает
по мощь под шеф ным ве те -
ра нам Вто рой ми ро вой
вой ны.

– При ят но, что мы ощу -
щаем под дер жку ад ми нис -
тра ции це ха.  На ши сов -
мес тные дей ствия поз во -
ля ют соз да вать здо ро вый
мо раль но-пси хо ло ги чес -
кий кли мат, нап рав лять ра -
бо ту на ус пеш ное ре ше ние
про из вод ствен ных за дач, –
го во рит На талья Ша бар -
шо ва.

Ла ри са ЮРЬ Е ВА

Це хко м: работа в раз ных нап рав ле ни ях

Від ре дак ції: проб ле ми що до дер жав ної під трим ки і
роз вит ку при род но-за по від ної спра ви, ви рі шен ня пи -
тань со ці аль но-еко но міч ного за хис ту її пра ців ни ків, по -
ру ше ні у цій стат ті, є ак ту аль ни ми для біль шос ті на ці о -
наль них пар ків та за по від ни ків. На цьому на го ло шу ва ли і
го ло ви пер вин них проф спіл ко вих ор га ні за цій 16 на ці о -
наль них при род них пар ків і за по від ни ків на цьо го річ ній
ціль о вій кон фе рен ції Атом проф спілки Ук ра ї ни, які пе ре -
бу ва ють на її про фоб слу го ву ван ні. Зок ре ма, йшло ся про
геть низь кий рі вень за ро біт ної пла ти пра ців ни ків, від сут -
ність на леж но го бюд жет но го фі нан су ван ня та нес во є -
час но го над ход жен ня кош тів до під при ємств при род но-
за по від но го фон ду, по ру шен ня до мов ле нос тей про ви -
ко нан ня ком плек сних за хо дів з охо рони пра ці, за без пе -
чен ня пра ців ни ків спе цо дя гом, спец взут тям та ін ши ми
за со ба ми ін ди ві ду аль но го за хис ту.

Тру дів ни ки зе ле но го це ху, які дба ють і збе рі га ють
при род ні ба гат ства, по вин ні ма ти гід ні умови й оп ла ту
пра ці.

Профспілкові лави зростають
Розглянувши протокол установчих зборів зі ство-

рення первинної профспілкової організації Національ-
ного природного парку «Нижньодніпровський», Пре-
зидія Центрального комітету ухвалила постанову від 10
червня 2018 року №П-8-19г про включення до складу
Професійної спілки працівників атомної енергетики та
промисловості України первинки НПП «Нижньодніпров-
ський». Голові первинної профспілкової організації
парку Арзуманову Емілю Ігоровичу доручено забез-
печити її реєстрацію.

Сьогодні на обліку й обслуговуванні Атомпрофспіл-
ки України перебувають 19 національних природних
парків і заповідників.
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ОЗДОРОВЧИЙ ЛІТНІЙ СЕЗОН КАЛЕЙДОСКОП СПОРТИВНИХ НОВИН

«Я нав чав ся у Се вас то -
поль сько му на ці о наль но му
уні вер си теті ядерної енергії
та про мис ло вос ті, май же
шість ро ків пра цюю на Рів -
нен ській АЕС. Хо ті ло ся про ї -
ха ти са ме міс та ми-су пут ни -
ка ми атомних стан цій, по ба -
чи ти, як жи вуть ко ле ги. По -
єд на ти своє хо бі із про фе -
сій ною ці ка віс тю». 

Олександр роз по ві дає,
що ідея здій сни ти та ку по їз -
дку ви ник ла ще на по чат ку
се зо ну. Ми ну лої зи ми прид -
бав спор тив но-ту рис тич ний
мо то цикл BMW F800GS,
ство ре ний для та ких ман дрі -
вок. Ну а їз ди ти ще в під літ -
ко во му ві ці Саш ка нав чив
бать ко на ста рень ко му ді ду -
се во му «Мін ську». Цей мо то -
цикл і до сі у ньо го, влас но -
руч від рес тав ро ва ний че кає
сво го «зір ко во го ви їз ду».

Мар шрут Олександр Ки -
лю шик прок ла дав сам. Ва -
раш – Не ті шин – Юж но ук ра -
їнськ – Енер годар – Ки їв –

Ва раш. Щод ня зап ла ну вав
про їж джа ти від міс та до міс -
та та зу пи ня ти ся на но чів лю.
У до ро гу з со бою, ок рім вір -
но го дво ко ліс но го дру га,
взяв на мет, спаль ник і ка ре -
мат. Так, про всяк ви па док.
Зреш тою, во ни ні де не зна -
до би ли ся, ад же прак тич но
всю ди бу ли «свої лю ди».

З Ва ра ша, а точ ні ше від
Рів нен ської АЕС, мо то цик -
ліст-атомник ви ї хав піс ля
ро бо ти 27 чер вня. Вже за чо -
ти ри го ди ни і че рез 230 кі ло -
мет рів фо тог ра фу вав ся з
пра по ра ми РА ЕС та пер вин -
ної проф спіл ко вої ор га ні за -
ції РА ЕС на тлі Хмель ниць кої
атомної елек трос танції. Нас -
туп но го дня че ка ло склад ні -
ше вип ро бу ван ня – уд ві чі
біль ша від стань – 550 кі ло -
мет рів до Юж но ук ра їн ська.
Вда ло ся по бу ва ти не тіль ки
бі ля Юж но-Ук ра їн ської АЕС,
а й бі ля маль ов ни чої Олек -
сан дрівської ГЕС. 

Нас туп ні пів ти ся чі кі ло -

мет рів з Юж но ук ра їн ська до
Енер го дара ви я ви ли ся ду же
неп рос ти ми – 10 го дин на
ко ле сах, час то без до ріж -
жям. Та й по го да по ча ла псу -
ва ти ся. Бу ре вій, по ла ма ні
де ре ва на до ро зі, зли ви і на -
віть град. Доб рав ся ус піш но.
В Енер го дарі теп ло зус трі ли
дру зі. Про ве ли ек скур сію
нав ко ло За по різь кої АЕС. 

А по тім по го да зіп су ва -
ла ся ос та точ но і вже до Ки є -
ва Олександр їхав, пе рі о дич -
но пот рап ля ю чи то в бу ре -
вій, то в зли ву. 

Та ні шкваль ний ві тер, ні
по ла ма ні де ре ва, ні пе ре -
па ди тем пе ра тур не мо -
жуть ста ти на за ва ді, як що
ти мчиш на зус тріч мрії. За -
ли шив ши по за ду ще 700
склад них кі ло мет рів, уже
вве че рі мо то цик ліст фо тог -
ра фу вав ся бі ля цен траль -
но го офісу НА ЕК «Енер го -
атом», що в сто ли ці Ук ра ї ни
(на фо то). 

Увесь цей час ми сте -
жи ли за при го да ми Саш ка
на сто рін ці ор га ні за ції мо -
ло ді ППО РА ЕС у Фей сбук,
де він написав: «Дя кую
всім, хто ме не зус трі чав у
різ них міс тах та хто че кав
вдо ма. Дя кую Рів нен ській
АЕС, пер вин ній проф спіл -
ко вій ор га ні за ції та ор га ні -
за ції мо ло ді. Ра зом ми по -
туж на ко ман да».

За галь на від стань, яку
про ї хав Олександр Ки лю шик
за чо ти ри дні, – май же дві з
по ло ви ною ти ся чі кі ло мет -
рів. Але та ка ман дрів ка – це
не тіль ки по до ла ні кі ло мет -
ри. Це ще й ба га то теп лих
зус трі чей з дру зя ми, ко ле га -
ми та од но дум ця ми, з атом -
ни ками зі всі єї Ук ра ї ни. Нас -
прав ді, атомна енер ге тика
єд нає Ук ра ї ну.

Іванна БУ РА КО ВА

ПРОФСПІЛКОВА МОЛОДЬ: ТВІЙ ПРОСТІР РУХУ

Атомна енер ге тика єд нає Ук ра ї нуАтомна енер ге тика єд нає Ук ра ї ну
Май же дві з по ло ви ною ти ся чі кі ло мет рів до ро га ми

та без до ріж жям на зус тріч мрії. Пра ців ник гід ро тех ніч -
но го це ху, член Ра ди ор га ні за ції мо ло ді пер вин ної
проф спіл ко вої ор га ні за ції Рів нен ської АЕС Олександр
Ки лю шик про ї хав мо то цик лом від Ва ра ша і на зад че -
рез усі міс та-су пут ни ки атомних елек трос танцій Ук ра -
ї ни і міс то Ки їв. Як це бу ло та що спо ну ка ло від чай ду -
ха? Сво ї ми вра жен ня ми Саш ко ді лить ся з чи та ча ми.

На ба зі ре а бі лі та цій но-
оз до ров чо го ком плек су
РА ЕС «Бі ле озеро» роз по -
чав ся ди тя чий се зон від по -
чин ку. Майже 200 ді тей з
міс та-су пут ни ка Рів нен сь-
кої АЕС Ва ра ша при ї ха ли на
10-ден ний оз до ров чий від -
по чи нок.

Пер ший ди тя чий та бір
цьо го лі та на пер ли ні По ліс -
ся від кри ли гур тків ці Па ла -
цу куль ту ри та ви хо ван ці
спор тив но го ком плек су
«Ізотоп» Рів нен ської АЕС.
Упро довж де ся ти днів на
уч нів ську мо лодь че кає
справ жня фе є рія оз до ров -
чих за хо дів, спор тив них та
куль тур них роз ваг. Доз віл ля
ма лень ких від по чи валь ни -
ків обіцяє бу ти спов не не
без ліч чю по зи тив них та яс -
кра вих вра жень.

Крім то го, чер вне вий
за їзд до ди тя чо го та бо ру
РОК «Бі ле озеро» збі га єть -
ся з та ки ми мас штаб ни ми
куль тпо ді я ми, як фес ти -
валь «Ані матор-шоу–2018»,
екошоу та роз ва жаль ні
прог ра ми за участю муль -
тип лі ка цій них і каз ко вих ге -
ро їв. Тож діт ла хи змо жуть
до лу чи тись до усіх цих
ефектних за хо дів.

ЛІТО-2018

«Бі ле озеро»:
ди тя ча фе є рія

«Стра на меч ты»
За пус тить воз душ но го

змея, по ту шить по жар вмес -
те с нас то я щей по жар ной
бри га дой, по иг рать в пей нт-
бол — раз ве не об этом меч -
та ют маль чиш ки и дев чон ки.
А вот у 71 ре бен ка, ко то рый
оз до ро вил ся в приш коль ном
ла ге ре «DreamLand», эти
меч ты уже сбы лись. «Хо тя
ос нов ная цель дан но го дет -
ско го оз до ро ви тель но го уч -
реж де ния — сфор ми ро вать
у ре бен ка ин те рес к изу -
чению ан глий ско го языка и
для ее дос ти же ния здесь
соз да ны все ус ло вия, —
рас ска зы ва ет на чаль ник оз -
до ро ви тель но го уч реж де ния
Елена Фо ки на. — Каж дый
день в ла ге ре — те ма ти чес -
кий и раз де лен на три гей ма:
один ук ра и но я зыч ный и два
ан гло я зыч ных. Для каж до го
ре бен ка уком плек то вана
спе ци аль ная пап ка с твор -
чес ки ми за да ни я ми, ко то -
рые по доб ра ны в со от вет -
ствии с лек си чес ки ми те ма -
ми. Мно го раз вле ка тель ных
ме роп ри я тий ор га ни зо вы -
ва ет ся в те че ние сме ны. Но
глав ный упор мы, ко неч но,
де ла ем на со вер шен ство -

ва ние зна ний ан глий ско го
языка, преж де все го пос -
ред ством вклю че ния де тей в
ан гло я зыч ную сре ду. Ла герь
ак тив но сот руд ни ча ет с во -
лон те ра ми из США. В каж -
дом от ря де ра бо та ют во жа -
тые, ко то рые или ста жи ро -
ва лись в США, или ста ли по -
бе ди те ля ми прог рам мы «Акт
в под дер жку сво бо ды» и год
обу чались в Аме рике. Уве -
личен штат пе да го гов и во -
жа тых, ра бо та ю щих в каж -
дом от ря де, — это два вос -
пи та те ля, учитель ан глий -
ско го языка и во жа тые —
уча щи еся 10 клас са. Де ся -
тик лас сни ки гим на зии ак -
тив но учас твуют в та ком во -
лон тер ском дви же нии, кан -
ди да ты на дол жность во жа -
тых про хо дят кас тинг, в хо де
ко то ро го от би ра ют луч ших.
С каж дым го дом мы со вер -
шен ству ем ся, что бы де тям
бы ло у нас ин те рес но. Ад ми -
нис тра ция гим на зии очень
бла го дар на ГП «Вос тГОК» и
его проф со юз ной ор га ни за -
ции за мощ ную фи нан со вую
под дер жку, ко то рая еже -
годно поз во ля ет нам рас ши -
рять ме то ди чес кую и ма те -
ри аль ную ба зу ла ге ря».

Ла герь дей стви тель но
обес печен всем не об хо ди -
мым для про ве де ния раз ви -
ва ю щих игр и раз лич ных ме -
роп ри я тий. Наз ва ние от ря -
да, де виз и от ряд ная пес ня
здесь зву чат на ан глий ском
языке. Од ним из нов шеств
этого го да ста ло ис поль зо -
ва ние чир ли дин га во вре мя
про ве де ния ут рен ней гим -
нас ти ки. За во ди ла ми выс ту -
па ет тан це валь ный кол лек -
тив «Dream Dance», ко то рый
был ос но ван в ла ге ре в ми -
нув шем го ду. Ат мос фе ра
сво бо ды под тал ки ва ет де -
тей к рас кры тию их твор чес -
ких та лан тов. Тем бо лее что
в ла ге ре дей ству ет своя сис -
те ма по ощ ре ний: дип ло мы,
гра мо ты, знач ки ли де ров —
все это сти му ли ру ет де тей к
ак тив ным дей стви ям.

Аме ри канский во лон тер
с ук ра ин ски ми кор ня ми

В этом го ду во лон те ром

по прог рам ме GoCamp в ла -
ге ре «DreamLand» ра бо тал
Илья Гол ди. Пар ню сем над -
цать. При е хал он из ма лень -
ко го го род ка шта та Мис су -
ри. В раз го во ре вы яс ни лось,
что ро дом-то он из Ук ра и ны.
До 12 лет жил в Хер со не, по -
том пе ре е хал в США. В Ук ра -
и ну при ез жа ет дваж ды в го -
ду на вре мя ка ни кул. О ра бо -
те ла ге ря с изу че нием ан -
глий ско го языка уз нал от
уче ницы гим на зии им. Ле си
Ук ра ин ки Ани Ста ро вой, ког -
да она бы ла сту ден ткой по
об ме ну в Аме рике и училась
в од ной шко ле с Иль ей. Сво -
е му аме ри кан скому дру гу
де вуш ка рас ска за ла о ла ге -
ре, где са ма ра бо та ла во жа -
той. Он за ин те ре со вал ся и
ре шил поп ро бо вать се бя в
ро ли во лон те ра. «Во лон тер -
ская ра бо та — это всег да
что-то но вое и ин те рес ное,
— го во рит Илья. — Я ехал в
Аме рику не зная языка, и
там ник то не го во рил по-
рус ски. Я хо ро шо вы у чил ан -
глий ский язык, хо тя по на ча -
лу бы ло неп рос то. Ког да уз -
нал о ра бо те та ко го ла ге ря,
по ду мал, что мой опыт мо -
жет по мочь де тям. Я ста ра -
юсь раз го ва ри вать с ни ми
на ан глий ском. Ес ли что-то
не по нят но, им по мо га ют во -
жа тые-во лон те ры. В ми нув -
шем го ду я поп ро бо вал ра -
бо тать в этом ла ге ре, мне
очень пон ра ви лось. И вот я
опять здесь».

Татьяна КОР СУ НОВ СКАЯ

Лет ний ла герь: от ды ха ли и не толь ко
Глав ный воп рос, ко то рый сто ит пе ред ро ди те ля -

ми ле том — как ор га ни зо вать до суг де тей. Для ра -
бот ни ков ГП «Вос тГОК» эта проб ле ма раз ре ши ма.
Проф ком пред при я тия обес пе чи вает всех же ла ю -
щих пу тев ка ми в приш коль ные и мор ские ла ге ря.
Се год ня мы рас ска жем, как прош ла пер вая сме на в
приш коль ном оз до ро ви тель ном ла ге ре «»Dream-
Land», ко то рый ра бо тал при Жел то вод ской гу ма ни -
тар ной гим на зии им. Л.Ук ра ин ки в июне.

ЛЮД МИ ЛА БА БАК –
БРОН ЗО ВА ПРИ ЗЕР КА ЧЕМ ПІО НА ТУ ЄВ РО ПИ
Люд ми ла Ба бак ви бо ро ла брон зо ву ме даль Чем пі о -

на ту Єв ро пи з вес лу ван ня на бай дар ках і ка ное на дис -
тан ції 5000 м.

На го ро да Люд ми ли ста ла 5-ю для на шої на ці о наль -
ної ко ман ди на цьо му тур ні рі. А для спор тсмен ки – це
пер ша ме даль на зма ган нях та ко го рів ня, як що не бра ти
до уваги її ус піш ні вис ту пи на ма ра фон ських дис тан ці ях.

У цьо му се зо ні ви хо ван ка зас лу же но го тре не ра
спор тив но-оз до ров чо го ком плек су За по різь ко ї А ЕС
Сер гія Сніж ка вже встиг ла від зна чи ти ся на ще од них
прес тиж них зма ган нях, виг рав ши два зо ло та Куб ка сві ту.

Чем пі о нат Єв ро пи, що про хо див у Бел гра ді, став від -
бір ко вим на Єв ро пей ські іг ри-2019.

РАЇСА ТОПОРКОВА ЗДОБУЛА «СРІБЛО»
НА ЧЕМПІОНАТІ ЄВРОПИ

Спортсменка спортивно-оздоровчого комплексу
ЗАЕС у складі національної параолімпійської збірної
команди з пауерліфтингу виборола друге місце у
Чемпіонаті Європи у ваговій категорії 61 кг. Змагання
відбулися в курортному французькому місті Берк-сюр-
Мер. Національна параолімпійська збірна команда з
пауерліфтингу, змагаючись зі 170 атлетами із 33 країн,
здобула перше місце на цьому відкритому Чемпіонаті
Європи. В активі наших важкоатлетів 16 медалей: 7
золотих, 6 срібних і 3 бронзові.

СЕР ГІЙ ДЕ НИ СОВ НА ЧЕМ ПІО НА ТІ СВІТУ
ВСТА НО ВИВ РЕ КОРД ЄВ РО ПИ

Пер ший зас туп ник на чаль ни ка елек тро цеху ВП ЮУ АЕС
Сер гій Де ни сов на Чем пі о на ті сві ту за вер сі єю WDFPF в ок -
ре мих ру хах па у ер ліф тин гу вста но вив ре корд Єв ро пи у
сво їй ві ко вій гру пі, ви ко нав ши впра ву при сі дан ня з ва гою
184 кг. Зма ган ня про хо ди ли на по чат ку чер вня в Сент-
Джу лі анс (Маль та). У них взя ли участь біль ш як 400 спор -
тсме нів із 17 кра їн сві ту. Збір на Ук ра ї ни бу ла пред став ле -
на 11 спор тсме на ми, се ред яких троє пред став ни ків ком -
бі на ту куль тур но-спор тив них спо руд «Олімп» (ККСС
«Олімп»).

КАТЕРИНА СЕРГА – СРІБНИЙ ПРИЗЕР
ЧЕМПІОНАТУ СВІТУ

У міс ті Сен теш (Угор щина) від був ся Чем пі о нат сві ту з
кі о ку шин ка ра те се ред ді тей, юнаків, юні орів та до рос лих
(роз діл ку мі те та ка та). Зма ган ня зіб ра ли май же 700 спор -
тсме нів з 21 кра ї ни сві ту.

У скла ді збір ної ко ман ди Ук ра ї ни спор тив ну честь на -
шої кра ї ни за хи ща ла і юж но ук ра їн ська спор тсмен ка Сер га
Ка те ри на – ви хо ван ка сек ції ка ра те спор тком плек су
«Олімп» ВП ЮУ АЕС.

Вис ту па ю чи у ві ко вій ка те го рії се ред ді тей 10–11 ро ків
(в.к. до 40 кг), Ка те ри на про ве ла три зус трі чі. У двох по пе -
ред ніх бо ях во на пе ре мог ла у пред став ниць Ру му нії і
увійшла до фі на лу, де зус трі ла ся зі спор тсмен кою з Угор -
щини. Нез ва жа ю чи на юний вік дів чат, фі наль на зус тріч бу -
ла ду же за пек лою. І ли ше з не ве ли кою пе ре ва гою пе ре мо -
гу в ній от ри ма ла міс це ва спор тсмен ка. Та ким чи ном, Сер -
га Ка те ри на ста ла сріб ним при зе ром Чем пі о на ту сві ту!

Ві та є мо Сер гу Ка те ри ну та її тре не ра, Віт ков сько го
Олега Ва ле рі йо ви ча (обоє на фо то), з ус пі хом на зма ган -
нях та ко го ран гу!

Ка те ри на СПАН ЧАК


